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Príhovor starostu
Milí spoluobčania,
sme na sklonku roka 2023, ktorý z 

môjho pohľadu bol najnáročnejší na 
investičné aktivity. Začiatkom roka 
sme dali do užívania zrekonštruovaný 
Dom smútku, na ktorom sa realizačne 
podieľal Obecný podnik služieb Streč-
no. 

Hneď z jari po komplikovanom 
ukončení verejného obstarávania 
Lávky cez rieku Váh, sme sa pustili 
do jej rekonštrukcie. Vyžadovalo to 
však jej úplne uzavretie. Náhradným 
riešením dostať sa na druhú stranu 
Váhu, bola preprava kompou. S pre-
vádzkovateľom kompy Bohuš Čurjak 
- BČ & GROUP Strečno sme sa dohodli 
na prevádzke už od skorého rána až 
do neskorého večera len za kompen-
záciu mzdových nákladov bez vedľaj-
šieho zisku. Aj keď sa vyskytli rôzne 
problémy pri prevádzke kompy napr. 
z dôvodu vyššej moci, osádky kompy 
aj s vedením ich zvládli k všeobecnej 
spokojnosti, za čo sa im chcem osob-
ne poďakovať. Tomuto však pred-

chádzali aj rokovania na Vodných 
elektrárňach v Trenčíne za účelom 
zabezpečenia prietoku hladiny vody, 
aby mohla kompa premávať v reži-
me ako sme sa dohodli. Je na škodu 
veci, že občania Strečna, ako aj obča-
nia Nezbudskej Lúčky mali prepravu 
kompou zabezpečenú bezplatne, sa 
správali nezodpovedne a mnohokrát 
porušovali zákaz prechodu cez lávku 
nie len počas stavebného kľudu, ale aj  
počas samotnej výstavby, čo značne 
obmedzovalo bezproblémovú rekon-
štrukciu. Bol som svedkom, keď počas 
povrchovej úpravy sa premávali ľudia 
nielen pešo, na bicykli, ale dokonca aj 
na motorke. Nepomohli ani dohovory, 
ani hádky. Ľudia si neuvedomili, že 
ohrozovali nie len svoju bezpečnosť 
ale aj bezpečnosť stavebníkov a kvali-
tu diela. Aby sme mohli rekonštrukciu 
dokončiť v lehote, bolo potrebné na 
zaplatenie faktúr a ukončenie celého 
projektu zobrať preklenovací úver v 
celkovej výške 656 768,63 EUR, z kto-
rých po implementácií projektu nám 

budú refundovať z EÚ a ŠR celkovo 
95%. Zatiaľ nám boli poukázané pros-
triedky v celkovej výške 465.649 EUR, 
ktorými sme splatili časť úveru.

Ďalší veľký projekt, ktorý sme mali 
naplánovaný bolo Rozšírenie kapacity 
MŠ. Ani pri tomto projekte pri verej-
nom obstarávaní sme sa nezaobišli 
bez problémov, dokonca tak, že sa 
muselo zopakovať VO a bola ohroze-
ná lehota samotnej výstavby. Po roko-
vaní s poslancami na OZ a zástupcami 
spoločnosti, ktorá bola úspešná vo 
verejnom obstarávaní, sme vyhod-
notili možné riziká a odsúhlasili sme 
rozbehnutie samotnej výstavby. Dnes 
môžeme povedať, že rozhodnutie 
bolo správne a momentálne sumari-
zujeme doklady potrebné pre riadne 
ukončenie projektu. Aj k tomuto pro-
jektu sme na zabezpečenie bezprob-
lémového priebehu zobrali prekleno-
vací úver v celkovej výške 823 936,18 
EUR, z ktorých by sme mali dostať z 
EU a ŠR 95%, zvyšok prostriedkov je 
hradených z vlastných zdrojov.  
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   7. ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V STREČNE
Dňa 29.11.2023 sa uskutočnilo 7. za-

sadnutie OZ. 
Zúčastnení: starosta obce, poslanci 

OZ, zapisovateľka Ing. Ivana Tavačová. 
Ospravedlnený: Vojtech Oberta, Ma-
rek Hanuljak, hlavný kontrolór obce.

1. Otvorenie
Starosta konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné. Uznesením č.79/A volí 
overovateľov zápisnice v zložení: Ing.
Július Ilovský, Ján Trnovec. Hlasova-
nie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2. 

Uznesením č. 79/B volí členov ná-
vrhovej komisie v zložení: p. Beáta 
Badibangová, PhDr. Mária Beháňová. 
Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-2. 

Uznesením č.80 schvaľuje doplnenie 
programu 7. zasadnutia OZ. Hlasova-
nie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2. Uznesením č.81 schvaľuje 
program 7. zasadnutia OZ. Hlasova-
nie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2.

2. Kontrola uznesení
Parkovanie na uliciach počas zimné-

ho obdobia: letáky s návrhom upozor-
nenia boli spracované.

Od 1.10.2023 vstúpila do platnos-
ti novela zákona č.8/2009 o cestnej 
premávke v znení neskorších pred-
pisov, ktorá priniesla celoplošný 
zákaz parkovania na chodníkoch. 

Vyhradené parkovacie miesto na 
chodníku musí spĺňať podmienku, 
že zostane voľná šírka chodníka 
aspoň 1,5 m. Šírka jestvujúcich 
chodníkov v obci neumožňuje vy-
tváranie takýchto vyhradených 
parkovacích miest, ktoré by spĺňa-
li zákonom stanovené podmienky. 
Stojace vozidlá, obmedzujú plynu-
lý chod cestnej premávky a bránia 
vo výhľade ďalším účastníkom 
cestnej premávky vrátane chodcov. 

Obec opätovne vyzýva občanov, 
aby vozidlá parkovali vo svojich 
garážach a upravili si vjazdy do 
dvorov a samotné dvory tak, aby v 
nich mohli svoje vozidlá parkovať. 

Je obdobie, s ktorým súvisí aj 
zvýšená údržba ciest počas zimy. 

Nesprávne zaparkované autá pred-
stavujú problém nielen pre obyva-
teľov a vodičov iných motorových 
vozidiel, ale bránia v práci aj pri 
zimnej údržbe miestnych komuni-
kácií. 

V prípade poškodenia vášho vo-
zidla obec nebude zodpovedať za 
škody spôsobené na vašom moto-
rovom vozidle z dôvodu nespráv-
neho parkovania.

Zároveň upozorňujeme, že zákon 
umožňuje, aby obec, v súčinnosti s 
príslušným oddelením Policajné-
ho zboru SR, riešila priestupky aj 
prostredníctvom foto alebo video 
dokumentácie bez fyzickej prí-
tomnosti vodiča/majiteľa vozidla. 
V takomto prípade zodpovednosť 
za priestupok je vyvodzovaná voči 
držiteľovi motorového vozidla, tzv. 
objektívna zodpovednosť (ulože-
nie pokuty).

Obec bude do konca roka 2023 

vykonávať informačnú kampaň. 
Vodiči, ktorí budú parkovať na 
chodníku, dostanú na vozidlo kar-
tičku s upozornením, že sa dopúš-
ťajú porušenia zákona. 

Od nového roka 2024 bude pri 
porušení zákona uplatňovaný tzv. 
inštitút objektívnej zodpovednosti 
v súčinnosti s OR PZ Žilina.

Badibangová Beáta, zástupkyňa starostu

 Novela zákona o parkovaní na chodníkoch

Súbežne s týmito projektami prebie-
hala aj dlho očakávaná rekonštrukcia 
snáď najstaršej miestnej komunikácie 
– ul. Kováčska. Realizátorom staveb-
ných prác vo výške 99 204,84 EUR bol 
Obecný podnik služieb Strečno a ku cti 
im slúži, že miestni občania ocenili ich 
prevedenú prácu – ďakujeme.

Tiež prebiehala oprava miestnej ko-
munikácie na ul. SNP pri priemyselnej 
zóne v celkovom náklade z vlastných 
zdrojov vo výške 31 117,48 EUR. 

Z Ministerstva školstva nám bola po-
skytnutá dotácia 50 000 EUR na rekon-
štrukciu havarijného stavu plynovej ko-
tolne v ZŠ, ktorú obec ako zriaďovateľ 
školy zabezpečovala. 

V štádiu rozpracovanosti je projekč-
ná príprava lokality IBV Kamenné. Mo-
mentálne sa dopracováva splašková 
kanalizácia, ktorá sa zapracuje do PD 
komunikácii a tiež dažďové vpusty na 
spracovanie PD dažďovej kanalizácie.  
Súbežne prebieha  rokovanie  so zástup-
cami SSD, kde bol navrhnutý nasledov-
ný postup. Na SSD boli zaslané všetky 
žiadosti vlastníkov pozemkov, ktorí 
prejavili záujem o napojenie na distri-
bučnú sieť. Na základe žiadostí a odo-
vzdaných dokladov boli prekonzulto-
vané 3 možnosti riešenia NN rozvodov, 

kde: 1. investorom by mohla byť spo-
ločnosť SSD, 2. prípadne by sa jednalo 
o developerský projekt Obce Strečno, 3. 
prípadne združením, kde by sa spolu-
podieľali všetci vlastníci. SSD v najbliž-
šom období vykoná a spracuje meranie 
a následne pripraví technické riešenie, 
ktorého súčasťou bude aj stanovisko 
k návrhu novej trafostanice, prípadne 
rekonštrukcie jestvujúcich trafostaníc. 
Spracovaný návrh s predpokladanými 
nákladmi bude zaslaný na prekonzulto-
vanie spracovateľovi PD a obci Strečno.

Zároveň by sme chceli požiadať všet-
kých vlastníkov, ktorým boli zo strany 
SSD doručené výzvy, resp. správy k žia-
dosti, o doručenie kópii listov resp. čísla 
žiadostí, ktoré boli evidované na SDD ( 
naša značka, príklad: 202307-NP-0092-
1), aby podali na obecný úrad, alebo 
zaslali ako sken a na mail: starosta@
strecno.sk.

V prípade záujmu ďalších vlastníkov 
pozemkov o napojenie na distribučnú 
sieť prosíme, aby vlastníci pozemkov 
nepodávali žiadosti na SSD individuál-
ne, ale prostredníctvom obce, môžete aj 
mailom: starosta@strecno.sk, aby bolo 
všetko registrované pod jednou akciou 
IBV Kamenné. 

Tak ako všetky obce a mestá na Sloven-

sku, sa aj my v poslednej dobe  trápime 
so situáciou z nedostatkom finančných 
prostriedkov spôsobenou infláciou a 
zvyšovaním cien energii. 

O čom svedčí aj zobratie preklenova-
cích úverov vyššie opísaných projektov. 
Za účelom zabezpečenia, resp. udržania 
rozvoja našej obce sme pristúpili k ne-
populárnym opatreniam, zvyšovaním 
poplatkov za komunálny odpad, daní z 
nehnuteľnosti a iných poplatkov. 

Slabou náplasťou na to je, poďakova-
nie všetkým Vám za prejavenú dôveru 
vo forme kalendára, ktorý je venovaný 
všetkým organizačným zložkám, spol-
kom, ako aj zamestnancom obce, ktorí 
sú neodmysliteľnou súčasťou života na-
šej obce. Vy všetci tvoríte súčasť nášho 
komunitného diania a aj vďaka Vám a 
Vašim nápadom je život v obci pestrejší.

Poďakovať chcem aj nášmu p. faráro-
vi Michalovi Keblušekovi, ktorý sa or-
ganizačne zhostil a tiež všetkým, ktorí 
sa iniciatívne podieľali na vybudovaní 
Krížovej cesty, ktorá je obohatením du-
chovného života.

Záverom Vám všetkým chcem zo srd-
ca popriať krásne a požehnané  Vianoce 
a v novom roku veľa zdravia a spokoj-
nosti.    Váš starosta

Uznesením č.82 OZ berie na vedomie 
kontrolu uznesení. Hlasovanie: za-7, 
proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2.

3. Schválenie dodatku č.1 k VZN 
č.2/2022 o prideľovaní nájomných 
bytov vo vlastníctve obce

Návrh dodatku č.1 k VZN č.2/2022 
bol zverejnený na úradnej tabuli dňa 
24.10.2023. Vzhľadom k tomu, že ne-
boli vznesené žiadne pripomienky a 
návrhy, starosta obce dal za uvedený 
návrh dodatku hlasovať. Hlasovanie: 
za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2. 
Uznesením č. 83 OZ schvaľuje dodatok 
č.1 k VZN č.2/2022 o prideľovaní ná-
jomných bytov vo vlastníctve obce pre 
sociálne účely. Hlasovanie: za-7, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2.

4. Návrh VZN č.1/2023 o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady

Návrh VZN bol zverejnený na úradnej 
tabuli dňa 30.11.2023 k pripomien-
kovaniu do 10.12.2023. Vzhľadom k 
tomu, že neboli vznesené žiadne pripo-
mienky a návrhy, starosta obce dal za 
uvedený návrh hlasovať. Uznesením č. 
84 OZ schvaľuje VZN č.1/2023 o miest-
nom poplatku za komunálne odpady a 

drobné stavebné odpady. Hlasovanie: 
za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2.

5. Návrh VZN č.2/2023 o miestnych 
daniach na rok 2024 a ďalšie zdaňo-
vacie obdobia  

Návrh VZN bol zverejnený na úradnej 
tabuli dňa 30.11.2023 k pripomien-
kovaniu do 10.12.2023. Vzhľadom k 
tomu, že neboli vznesené žiadne pripo-
mienky a návrhy, starosta obce dal za 
uvedený návrh hlasovať. Uznesením č. 
85 OZ schvaľuje VZN č.2/2023 o miest-
nych daniach na rok 2024 a ďalšie 
zdaňovacie obdobia. Hlasovanie: za-7, 
proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2.

6. Návrh VZN č.3/2023 o miestnom 
poplatku za rozvoj

Návrh VZN bol zverejnený na úradnej 
tabuli dňa 30.11.2023 k pripomien-
kovaniu do 10.12.2023. Vzhľadom k 
tomu, že neboli vznesené žiadne pri-
pomienky a návrhy, starosta obce dal 
za uvedený návrh hlasovať. Uznese-
ním č.8 6 OZ schvaľuje VZN č.3/2023 
o miestnom poplatku za rozvoj. Hlaso-
vanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2.

7. Schválenie navýšenia úveru na 
projekt Rozšírenie kapacity MŠ – 

prístavba, nadstavba a stavebné 
práce

Starosta informoval o schválení žia-
dosti obce na povolenie vykonania 
zmeny v Zmluve o poskytnutí NFP 
na projekt Rozšírenie kapacity MŠ 
– prístavba, nadstavba a stavebné 
práce. Ide o dodatočné schválenie 
navýšenia prostriedkov na stavebné 
práce o čiastku 143 293,24 € Jedná o 
oprávnené výdavky v projekte. Obec 
žiadala o navýšenie o indexáciu cien 
z dôvodu, že ceny na projekt boli 
odhadované v r. 2021. Uznesením 
č. 87 OZ schvaľuje navýšenie úveru 
č.02/007/23 na projekt Rozšírenie 
kapacity MŠ – prístavba, nadstavba a 
stavebné práce vo výške 143 293,24 
€ oprávnených výdavkov. Hlasova-
nie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2.

8. Schválenie dotácií od obce pre 
rok 2024

Termín podania Žiadosti o dotáciu 
od obce bol 15.11.2023. O dotáciu 
požiadalo 10 žiadateľov. Uznesením 
č. 88 OZ schvaľuje pridelenie dotácií 
od obce pre jednotlivé zložky a or-
ganizácie z rozpočtu obce na r. 2024 
v celkovej výške 43 350 € na účel 
uvedený v zápisnici. Hlasovanie: za-
7, proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2

9. Návrh programového rozpoč-
tu na r.2024, 2025, 2026

Starosta obce oboznámil prítom-
ných s návrhom programového 
rozpočtu. Okrem bežného zabez-
pečenie chodu obce, chodu MŠ a ZŠ 

sa počas rokovania OZ predbežne 
stanovili zámery obce, ich časový 
harmonogram a potreby zapojenia 
rezervného fondu vo výške 498 362 
€. Uznesením č. 89 OZ berie návrh 
programového rozpočtu na r. 2023 s 
výhľadom na roky 2024 a 2025 na 
vedomie. Hlasovanie: za-7, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-2

10. Rôzne
Plán kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra na 1.polrok 2024
V zmysle ustanovenia § 18f ods. 1 

písm. b) zákona NR SR č. 369/1990 
Zb. v znení neskorších predpisov 
hlavný kontrolór obce predložil ná-
vrh plánu kontrolnej činnosti hlav-
ného kontrolóra na 1. polrok 2024. 
Návrh bol poslaný poslancom OZ, 
uverejnený na webovom sídle obce 
aj na obecnej tabuli. Uznesením č.90 
OZ berie na vedomie návrh kontrol-
nej činnosti hlavného kontrolóra 
obce na I. polrok 2024. Hlasovanie: 
za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprítom-
ní-2

Žiadosť o predĺženie ubytovania
Starosta informoval o žiadosti p. 

Róberta Sokolovského na predĺženie 
zmluvy o nájme nebytových priesto-
rov do 31.3.2024. Uznesením č. 91 
OZ schvaľuje predĺženie nájmu v 
nebytovom priestore KD p. Sokolov-
skému do 31.3.2024. Hlasovanie: za-
7, proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2

Žiadosť o ukončení ubytovania
Starosta informoval o doruče-

nej žiadosti p. Lenky Honkovej o 

ukončenie nájomnej zmluvy na ne-
bytový priestor v zástavbe KD ku 
dňu 1.12.2023. Uznesením č. 92 
OZ berie na vedomie informáciu o 
ukončení nájomného vzťahu v ne-
bytovom priestore KD p. Honkovej 
k 1.12.2023.  Hlasovanie: za-7, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2

Pripomienky poslancov
p. Ivan Melo – informoval o požia-

davke LK Javorina o zakúpení ratra-
ku a o balíčkoch pre deti na Mikuláša 
pri rozsvecovaní stromčeka

p. Ján Trnovec – informoval sa o 
aute odstavenom pod cintorínom – 
starosta ozrejmil, že podnet je už v 
riešení

Mgr. Iveta Tarabová – informovala 
sa o možnosti separovaného zberu 
na hornom cintoríne 

PhDr. Mária Beháňová – informova-
la sa o akciách obce počas sviatkov 

Uznesením č. 93 OZ berie na vedo-
mie podnety a pripomienky poslan-
cov. Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-2

Pripomienky občanov
p. Dana Bukovinská– informovala o 

výpadku internetu v rámci projektu 
Wifi pre teba pri Kultúrnom dome 
a upozornila na rozbité zrkadlo na 
križovatke ulíc 26. apríla a Kamen-
ná. Uznesením č. 94 OZ berie na ve-
domie podnety a pripomienky obča-
nov. Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-2

                  Zapísala: Ing.Tavačová
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Poďakovanie
Opäť po roku  zdobí park pred obecným úradom rozsvietený 

vianočný stromček.
Touto cestou veľmi pekne ďakujeme rodine Vlaste Hanuljako-

vej a Ivete Magálovej za jeho darovanie.
Poďakovanie patrí aj p. Dušanovi Škripekovi za dovoz a osa-

denie stromčeka.
Veríme, že bude robiť radosť počas celého vianočného obdo-

bia všetkým obyvateľom a návštevníkom obce.      
           Badibangová Beáta zástupkyňa starostu

V rýchlom slede dní nášho uponáhľaného sveta prišiel 
opäť čas Vianoc. 

Mnohí z nás si povzdychnú, že tento vianočný čas príde 
tak rýchlo a trvá tak krátko. Áno, je to tak. Žiaľ, žijeme “veľ-
mi rýchlo“ a celý svet je uponáhľaný, preto aspoň na chvíľu 
spomaľme a zastavme sa v tieto krásne dni. Zabudnime na 
každodenné problémy, staré sváry a zažehnajme všetku 
zlosť, aby sme po vianočných sviatkoch vykročili do nové-
ho roku s čistým štítom. 

Touto cestou sa chcem poďakovať všetkým zložkám pô-
sobiacim v obci, ktoré sa akoukoľvek mierou a pomocou 
zapojili do kultúrneho, spoločenského či športového dia-

nia v obci a prispeli tak k úspešnému a príjemne prežitému 
roku.  

Želám Vám všetkým, aby sme boli k sebe aj vo všedný 
deň ohľaduplní, milí a ochotní rozdávať dobro a pomoc 
tým, ktorí ju potrebujú, aj keď len v podobe pekných slov 
a úsmevov. Ak sa nám podarí v takomto duchu zdieľať aj 
bežné dni, budeme sami so sebou spokojnejší a svet bude 
krajší. 

Prajem vám všetkým požehnané vianočné sviatky, nech 
ticho Vianoc nás všetkých naplní pravým pokojom, rados-
ťou, láskou a zdravím po celý nový rok.

        Beáta Badibangová, zástupkyňa starostu

Vianočný čas

Komédia Peniaze na ceste, alebo Nájomníci pána Swana 
má svoju premiéru. 

Milí spoluobčania srdečne Vás pozývame a tešíme sa na 
Vás. Zo srdca ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na tvor-
be tejto náročnej komédie. Ďakujem hercom, ktorí prijali 
výzvu a popasovali sa s textom, ďakujem technikom, uspo-
riadateľom a celej mojej rodine. Ďakujem Dominikovi Ta-
vačovi za sponzorský dar, ktorý nám vyrobil drevené scho-
dy do scény. Nesmiem zabudnúť poďakovať našej obci, za 
podporu, za vytváranie podmienok, aby Vám naše ochot-
nícke divadlo mohlo prinášať radosť. 

V čase Vianoc privítame v našich rodinách narodenie Bo-
žieho dieťatka, ktoré prináša lásku, pokoj a rodinnú poho-
du. 

V mene ochotníckeho divadla 
Vám prajem pokojné prežitie 

vianočných sviatkov a nech nový rok 2024 pri-
nesie pokoj a mier 

všetkým ľuďom na Zemi.
    
                Marta Pristachová 

Životné jubileum

POHODOVÉ PREŽITIE VIANOČNÝCH SVIATKOV, 

SPLNENIE VŠETKÝCH PRIANÍ, VEĽA ZDRAVIA 

A BOŽIEHO POŽEHNANIA. NECH JE NOVÝ ROK 

2024 ÚSPEŠNÝ A ŠŤASTNÝ ...

      ... VÁM PRAJÚ STAROSTA, POSLANCI OZ A 

VŠETCI ZAMESTNANCI 

OBECNÉHO ÚRADU 

      V STREČNE.

Ochotníci pozývajú
V novembri sa dožila krásneho životného jubilea 90 

rokov pani Mária Ilovská. 
Spolu s pánom starostom sme jej prišli v mene vede-

nia obce zablahoželať. Vitálna pani Ilovská je stále plná 
elánu a energie a jej vek by ste jej určite netipovali. 

V dobrom závidíme tú jej vitalitu, pamäť a zo srdca 
prajeme veľa zdravia, šťastia, lásky v kruhu svojich 
blízkych. 

Nech jej chuť do života ešte dlho vydrží. 
                                               
          Beáta Badibangová zástupkyňa starostu
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   Projekty

Materská škôlka

Projekt „Rozšírenie kapacity materskej školy v obci Strečno 
prístavba, nadstavba a stavebné úpravy materskej školy“

Zmluva o NFP: č. IROP-Z-302021BKV7-221-67

Projektom sa rozšírili kapacity existujúceho objektu mater-
skej školy z počtu detí 69 /tri triedy/na 117 miest pre deti s 
celodennou prevádzkou.

Aktivity projektu:
1. Rozšírenie kapacity existujúceho objektu materskej školy. 
2. Obstaranie materiálno - technického vybavenia materskej 

školy
3. Vybudovanie detského ihriska v areáli materskej školy. Fi-

nišuje sa na exteriérových úpravách detského ihriska v areáli 
materskej školy.

4. Zvyšovanie energetickej hospodárnosti budovy materskej 
školy

Financovanie:
Celkové oprávnené výdavky:   823 936,18 €
Výška NFP:     782 739,37 €
Spolufinancovanie obec Strečno 5%:  41 196,81 €
Vlastné zdroje mimo NFP:   96 527 €

Projekt je v štádiu ukončenia, momentálne prebieha imple-
mentácia projektu a jeho vyúčtovanie a príprava na kolaudá-
ciu.

Lávka ponad rieku Váh

Lávka ponad rieku Váh je dňom 30.11.2023 skolaudova-
ná . Projekt „Zvýšení přístupnosti a bezpečnosti ke kulturním 
památkám v česko-slovenském pohraničí“ je po osemme-
sačných stavebných prácach riadne ukončený. Suma zahŕ-
ňa diagnostiku mosta, stavebné práce a stavebný dozor.

Financovanie:
Výška NFP:     617 802,64 €
Spolufinancovanie obec Strečno 5%:  32 515,93 €
Projekt celkovo:    650 318,57 €

Tak ako každý rok, 
dovoľte mi aj na záver 
roku 2023 krátke zhr-
nutie hlavných čin-
ností Obecného pod-
niku služieb Strečno 

s.r.o. (ďalej len OPS).
V mesiacoch január a február tohto roku spočívala hlav-

ná činnosť OPS predovšetkým v dokončovacích prácach na 
Dome smútku a v zimnej údržbe verejných komunikácii a 
zazmluvnených spoločností v obci Strečno.  

V mesiaci marec sme realizovali oplotenie pre občianku 
Strečna a inštalovali sme prístrešky pre futbalistov.

V apríli  sme realizovali betónové oplotenie pre občana 
Strečna aopravovali sme obecné komunikácie po výkopo-
vých prácach pre inštalácie domových prípojok inžinier-
skych sietí.  

V mesiaci máj sme opravovali oplotenie areálu P3 v prie-
myselnom parku v Strečne a realizovali sme parkovaciu 
plochu pre občana Strečna. Koncom mesiaca sme začali 
práce na projekte „Rekonštrukcia miestnej komunikácie Ko-
váčska ul. v Strečne.“ Dielo bolo odovzdané 31.8.2023.

V júni sme, popri prácach na ulici Kováčska, realizovali 
inštaláciu oplotenia pre spoločnosť SUNGWOO HITECH 
Slovakia s.r.o. v Žiline ako aj prípravné práce pre osade-
nie obytného kontajneru a výrub náletových drevín pre 
spoločnosť Franke Slovakia, s.r.o. v Strečne. 

V mesiaci júl sme pokračovali na prácach na ulici Ko-
váčskej a realizovali sme opravu kovových podláh pre 
spoločnosť SUNGWOO HITECH Slovakia s.r.o. v Žiline.

V auguste sme popri dokončovacích prácach na ulici 
Kováčska, realizovali čistenie a pieskovanie areálu P3 v 
priemyselnom parku v Strečne Na pamätníku francúz-
skych partizánov sme zrekonštruovali lavičky a koncom 
mesiaca sme vybudovali základovú platňu pre prístavbu 
Materskej školy v Strečne.   

V mesiaci september sme realizovali v Strečne inžinier-
ske siete a prístupovú komunikáciu pre novostavbu ob-
čanov Strečna a začali sme práce na nájazdoch na lávku 
cez rieku Váh – časť Nezbudská lúčka. 

V októbri i novembri sme pokračovali v prácach na 
nájazdoch na lávku cez rieku Váh – časť Strečno, vybu-
dovali sme betónové oplotenie pre občana Strečna a re-
alizovali sme projekt „Obnova pamätníka Francúzskych 
partizánov v obci Strečno“. 

V súčasnosti ( v mesiaci december) sa v závislosti od 
počasia venujeme hlavne zimnej údržbe. 

Ďalšími našimi činnosťami, ktorým sme sa v uplynulom 
roku venovali boli už tak ako každý rok: zabezpečenie 
údržby verejného osvetlenia a verejného rozhlasu, do-
dávka pitnej vody, dodávka tepla, zimná a letná údržba, 
dopravné služby, pohrebné služby, drobné služby pre 
občanov, realizácia vodovodných a kanalizačných prípo-
jok a  prenájom nástrojov a malej mechanizácie. 

Tak, ako po minulé roky aj teraz môžem opäť s pote-
šením i s hrdosťou zhodnotiť, že všetci pracovníci OPS, 
Katarína Králiková, Juraj Buchta, Vladimír Ilovský, Vác-
lav Kubička, Miloš Melo, Ivan Melo, Peter Melo, Peter 
Oberta a Juraj Žídek, ale aj pracovník na dohodu Denis 
Žídek si uvedomovali dôležitosť našej hlavnej úlohy, 
ktorou je zabezpečovanie služieb pre potreby obce a jej 
občanov k ich plnej spokojnosti a podľa toho aj v tomto 
roku pristupovali k práci s vysokým nasadením a neraz 
i nadšením. 

Nemôžem opomenúť ani Danku Bukovinskú, Tamaru 
Prieložnú, ktoré v mesiacoch júl a august vzorne zabez-
pečovali prevádzku turistickej informačnej kancelárie a 
Jaroslava Ilovského, Michala Kučeríka a Viliama Tavača, 
ktorí sa nám, tak isto vzorne, starajú o prevádzku Zber-
ného dvora Strečno.

Všetkým menovaným zo srdca úprimne ďakujem za od-
vedenú prácu v roku 2023. Tak isto ďakujem aj ich naj-
bližším za vytváranie rodinného zázemia, vďaka ktorému 
mohli plniť náročné úlohy v OPS. Moja vďaka tiež patrí 
všetkým pracovníčkam a pracovníkom obecného úradu 
Strečno za profesionálnu a zároveň priateľskú spoluprá-
cu. Ďakujem aj starostovi obce Bc. Dušanovi Štadánimu, 
ktorý nám tak ako aj po minulé roky bol, v rámci svojich 
možností a kompetencii, nesmierne nápomocný. 

V neposlednej rade chcem poďakovať tiež všetkým na-
ším obchodným partnerom a najmä občanom Strečna za 
dôveru a spoluprácu v uplynulom roku 2023. 

Na záver mi dovoľte popriať Vám všetkým 
pekné a požehnané Vianoce a veľa pracovných 

i osobných úspechov a najmä veľa 
zdravia v novom roku 2024. 

K tomu nech nám Pán Boh pomáha. 
     
     Július Ilovský – konateľ spoločnosti

Na obnovu Pamätníka francúzskych partizánov nám 
prispelo Ministerstvo vnútra SR sumou 9 000,00 €.

Obec dofinancovala z vlastných zdrojov sumu 2250,00 €.
Obnova pamätníka zahŕňala sanáciu schodov a balustrá-

dy, výrobu novej travertínovej tabuľky, opravu schodiska 
na prístupovom schodišti a dosekanie a zlatenie troch no-
vých mien medzi už mená padlých francúzskych partizá-
nov.

Obnova Pamätníka francúzskych 
partizánov
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Otvoriť svoje srdceBratia a sestry!

Prežívame opäť krásne vianočné sviatky a súčasne 
sa pomaly lúčime s ďalším prežitým rokom. Bol to rok, 
ktorý by som nazval zázračný. Prežili sme viacero sláv-
nostných chvíľ, medzi ktoré nesporne patrili najmä po-
žehnanie novej krížovej cesty, ako i konsekrácia obnove-
ného kostola. 

Napokon medzi tie veľké chvíle nepatrili len slávnost-
né sväté omše, ale každá spoločne prežitá svätá omša. 

Veď pri každej svätej omši nás dobrotivý Boh zahŕňa 
nesmiernou láskou, ktorú pochopíme azda až vo večnos-
ti. 

         Keďže prežívame sviatky, počas ktorých oslavuje-
me úžasnú Božiu lásku,  o ktorej svätý Ján evanjelista tak 
nádherne hovorí:

„Veď Boh tak miloval svet, že dal svojho jednorodeného 
Syna, aby nezahynul nik, kto verí, ale aby mal večný život“, 
preto by som vás chcel obdarovať nielen slovami, ale i 
pár riadkami.

Čím sa vám prihovoriť? Čo vám popriať?
Iste vám je niektorým známy príbeh maliara, ktorý na-

maľoval obraz na plátno, ako Pán Ježiš stojí pri dverách 
a klope. 

Keď bol obraz hotový, maliar ho balil s úmyslom, že ho 
pošle na výstavu. Keď to videl jeho malý syn, prekvape-
ný povedal:

„Otec počkaj, ešte ho nebaľ, je na ňom jedna chyba“.

Sté výročie úmrtia najdlhšie pôsobiaceho učiteľa – organistu a 
správcu Rímskokatolíckej ľudovej školy v Strečne Mateja Salátha

koncom osemdesiatych rokov 19. sto-
ročia mu vznikla osobitná povinnosť 
pochovávania. Pochovával predovšet-
kým deti, ktorých úmrtnosť bola v 
tej dobe veľmi vysoká. Matej Saláth 
odprevadil na onen svet mnoho oby-
vateľov strečnianskej farnosti. Učite-
lia, obyvateľstvom nazývaní rechtori, 
mali významné postavenie v dedin-
skom spoločenstve. Po richtárovi a 
farárovi patrili k najváženejším  oby-
vateľom obce. Ľudia ich mali v úcte a 
ich prácu si veľmi vážili. 

   V období koncom 19. storočia a 
začiatkom 20. storočia slovenské 
školstvo poznačila veľmi silná ma-
ďarizácia. Od roku 1879, práve keď 
Matej Saláth (maď. verzia mena: Sza-
láth Matyas) prišiel do Strečna, sa na 
základných, resp. ľudových školách 
začalo vyučovať povinne maďarsky. 
To znamenalo vytláčanie slovenského 
jazyka zo škôl. Súčasťou maďarizácie 
bolo zrušenie slovenských gymná-
zií, spolkov a združení, zákaz Matice 
slovenskej a zavádzanie vládnych po-
maďarčovacích spolkov (napr. FEM-
KE). Maďarizácia vyvrcholila v roku 
1907, keď vstúpili do platnosti tvrdé 

Apponyiho školské zákony (Lex Ap-
ponyi). Hlavným cieľom zákona bola 
intenzifikácia rečovej aj duchovnej 
maďarizácie nemaďarských žiakov, 
zabezpečenie pôsobenia učiteľov v 
duchu veľkomaďarskej štátnej idey, 
ich hmotnou stimuláciou a tvrdými 
disciplinárnymi opatreniami voči 
„neposlušným“. Na Slovensku sa v dô-
sledku zákona na slovenských školách 
mala slovenčine venovať len jedna ho-
dina týždenne. Vyučovacím jazykom 
bola maďarčina. V rámci týchto tren-
dov dochádzalo v oblasti ľudového 
školstva k postupnému oslabovaniu 
školstva s nemaďarským vyučovacím 
jazykom. Pre slovenské deti, ktoré 
pred vstupom do školy nevedeli vô-
bec maďarsky, to bolo veľmi náročné. 
Ak chcel učiteľ splniť túto požiadavku 
a školskí inšpektori veľmi dôsledne 
sledovali práve vyučovanie maďarči-
ny, musel zanedbávať výučbu ostat-
ných predmetov. Zásluhu na založení 
slovenských, resp. slovensko-maďar-
ských ľudových škôl mali predovšet-
kým cirkvi, rímskokatolícka, evanje-
lická a. v. a čiastočne i gréckokatolícka. 
Práve vo vzťahu k nim urobili Appo-
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Rímskokatolícka ľudová škola v 
Strečne vznikla v roku 1794. Učiteľ 
– organista (lat. ludirector, ludima-
gister) bol cirkevným zamestnancom 
a v prvých rokoch novovzniknutej 
Farnosti Strečno plnil aj funkcie kos-
tolníka a zvonára. Od roku 1862 funk-
ciu učiteľ – organista v Strečne zastá-
val Jozef Šmehýl, ktorý 4. mája 1879 
zomrel následkom pľúcneho ochore-
nia ako 44-ročný. Vystriedal ho Matej 
Saláth, dvadsaťjedenročný rodák z 
Varína (*12.3.1858), ktorý v Strečne 
učil deti takmer 45 rokov, z toho 40 
rokov v čase silnej maďarizácie. V 
tomto období už dávno učiteľ – orga-
nista nezastával funkciu kostolníka a 
zvonára, ako učitelia v minulosti, ale 
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nyiho školské zákony zmeny. Dovo-
lili síce cirkvám, aby školy aj naďalej 
vydržiavali, avšak autonómie, ktorou 
dovtedy disponovali (mali právo ur-
čiť vyučovaciu reč a učivo, vymenovať 
vyučujúcich, uskutočňovať discipli-
nárne práva a pod.), ich zbavili. Zákon 
bol vlastne zaobaleným zoštátnením 
konfesionálnych (cirkevných) škôl na 
útraty cirkvi. Po zavedení Apponyiho 
školských zákonov do praxe došlo k 
prudkému poklesu slovenských škôl. 
Našťastie, tá v Strečne sa udržala. A 
práve v tomto veľmi neľahkom obdo-
bí bol učiteľom v Strečne Matej Saláth. 
Aj napriek situácii veľmi neprajnej 
slovenčine si spolu s vtedajším streč-
nianskym farárom Vincentom Baro-
šom našli spôsob, akým vychovávať 
deti v kresťanskom slovenskom du-
chu.  

  Škola v Strečne bola od jej počiatkov 
až do prvých rokov dvadsiateho storo-
čia jednotriedna a chodili do nej deti 
vo veku od 6 do 12 rokov. Povinná škol-
ská dochádzka bola šesťročná. Všetky 
ročníky učil len jeden učiteľ. Školský 
rok trval osem mesiacov. Oficiálne sa 
začal v septembri, ale s vyučovaním 
sa začalo niekedy až koncom októbra, 
keď už bola pozbieraná úroda, pre-
tože deti museli pri poľných prácach 
pomáhať a hlavne pásť dobytok a hy-
dinu. Na výučbu detí bola najvhodnej-
ším ročným obdobím zima, pretože na 
jar učiteľ často deti uvoľňoval z vyu-
čovania k prebiehajúcim jarným poľ-
ným prácam. Pri výučbe učiteľ písal 
na tabuľu kriedou a deti písali na malé 

bridlicové tabuľky s dreveným rámi-
kom. Písali bridlicovým kamienkom, 
grifľom. Napísané písmo bolo biele a 
bolo ho možné zotrieť hubkou alebo 
handričkou. Väčšie deti písali aj na pa-
piere, ktoré im dal učiteľ. Zošity, resp. 
písanky boli vzácnosť. Aj keď sa začali 
vyrábať približne v polovici 19. sto-
ročia, do slovenských ľudových škôl 
ich postupne prinieslo až 20. storo-
čie a spoločný štát Čechov a Slovákov. 
Základ výučby na ľudových školách 
od ich počiatkov tvorilo takzvané tri-
vium, ktoré zahŕňalo čítanie, písanie 
a počítanie a náboženstvo. Vyučovali 
sa aj základy hospodárenia. V roku 
1868 bola zákonom rozšírená výučba. 
Povinnými predmetmi sa v závislosti 
na ročníkoch stali vierouka a mravou-
ka, písanie, čítanie, počtovanie z hlavy 
a s číslicami, gramatika, cvičenie reči 
a umu, krajský zemepis a dejepis a 
niečo aj zo všeobecného zemepisu a 
dejepisu, prírodospyt (fyzika a ché-
mia) s osobitným zreteľom na spôsob 
výživy a kraj, prírodopis, praktické 
práce v poľnohospodárstve a záhrad-
níctve, náuka o občianskych právach 
a povinnostiach, spev, telocvik so zre-
teľom na vojenskú prípravu. Počet 
vyučovacích hodín týždenne bol 20 
až 25. Spievať, recitovať a modliť sa 
deti museli po maďarsky.  V posled-
ných ročníkoch pribudlo aj kreslenie. 
Okrem základných predmetov sa žiaci 
učili praktickým činnostiam. Dievčatá 
sa venovali rôznym ručným prácam. 
Učili sa šiť, vyšívať, štopkať, plátať, 
háčkovať, pliesť a chlapci získava-
li základy dobrého hospodára, napr. 
včelára či ovocinára. V triedach mali 
obrazy a mapy. Vyučovacie pomôcky 
si však učiteľ väčšinou pripravoval 
a vyrábal sám. Na konci školského 
roka deti skladali skúšky – exámeny. 
Odmena učiteľa - organistu v Strečne 
pozostávala z pevného platu poskyto-
vaného zriaďovateľom školy - cirkvou 
a takzvaných dôchodkov. Dôchodok 
pozostával z finančnej sumy od obce 
a z určeného množstva naturálií po-
zostávajúcich z dreva a obilia a neskôr 
aj štátnej podpory. Ďalšie príjmy tvo-
ril zisk z pečenia vianočných oblátok, 
štóly (poplatok za cirkevné úkony) a 
mnohých mimoškolských činností. 
Učiteľ v Strečne mal nárok na byt s 
humnom a záhradou a obhospodaro-
val pre svoje potreby „sedem honov a 
312 siah rolí“. Škola v Strečne a s ňou 
spojený učiteľský byt boli oproti kos-
tolu (penzión Irenka). V roku 1910 
Rímskokatolícka školská stolica s 
podporou nitrianskeho biskupa Imri-
cha Bendeho kúpila pre potreby vyu-
čovania detí a ubytovania učiteľa od 

strečnianskeho veľkostatkára a pod-
nikateľa Maximiliána Haasa budovu 
obchodu postavenú v roku 1905. Ob-
jekt starej školy s bytom učiteľa pre-
dali Potravnému družstvu v Strečne. 
Novú školu navštevovalo okolo 100 
žiakov a zriadili v nej dve triedy. V ob-
dobí prvej svetovej vojny učila v Streč-
ne aj učiteľka Hermína Fašingová. To 
znamená, že v každej triede učil jeden 
učiteľ. V triedach bola štipľavo pách-
nuca naolejovaná dlážka čierna ako 
uhoľ. Pred lavicami stála veľká tabuľa 
a veľké počítadlo s farebnými guľka-
mi na drôtených tyčiach. V zime sa 
triedy vykurovali veľkými kachľami. 
Na najdôstojnejšom mieste v triedach 
bol umiestnený kríž s ukrižovaným 
Pánom Ježišom. Ďalší piedestál triedy 
vypĺňal obraz s panovníkom Rakúsko 
– Uhorska a po vzniku Československa 
obraz prezidenta republiky. V obdo-
bí „učiteľovania“ Mateja Salátha nimi 
boli František Jozef I. a Tomáš Garri-
gue Masaryk. Keďže školu v Strečne 
spravovala rímskokatolícka cirkev, 
na stene nechýbal ani obraz biskupa 
Nitrianskej diecézy, ktorým v období 
učiteľského pôsobenia Mateja Salátha 
v Strečne postupne boli Augustín Roš-
kováni (1859-1892), Imrich Bende 
(1893-1911), Viliam Batthyány de Né-
metujvár (1911-1920) a od roku 1920 
Karol Kmeťko. 

  Matej Saláth zastával v prospech 
obce mnohé verejné funkcie. Bol pred-
sedom veľmi obľúbeného Potravného 
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„Aká chyba“, spýtal sa otec.
„Tie dvere, na ktoré klope Pán Ježiš, nemajú kľučku, za-

budol si tam namaľovať kľučku“, odpovedal syn. A na to 
otec odpovedal:

„Nezabudol, syn môj, ja ti to vysvetlím. Pán Ježiš je Boží 
Syn, ktorý prišiel z lásky na tento svet. Tie dvere predsta-
vujú ľudské srdce, nemajú kľučku, lebo sa nedajú otvoriť 
zvonku. To sú dvere, ktoré sa dajú otvoriť iba zvnútra. 
Preto Pán Ježiš klope a čaká, až mu niekto sám otvorí a 
dovolí mu vstúpiť do jeho života“.

A malý syn sa spýtal: „A je to možné otecko, že Pánovi 
Ježišovi niekto neotvorí?“

Tú istú otázku počas týchto Vianočných dní kladiem aj 
ja. „Je možné, že by niekto počas týchto krásnych sviatkov 
neotvoril svoje srdce  Ježišovi?“

Prajem, aby každý z vás, každý z nás, dokázal otvoriť čím 
hlbšie svoje srdce Vykupiteľovi Ježišovi. Lebo od toho, 
ako otvoríme svoje srdce záleží, ako  prežijeme tieto Via-
noce, vlastne nielen Vianoce, ale aj náš ďalší život a najmä 
raz večný život, lebo jedine v jeho svetle  má  život zmysel 
a krásu. 

Všetkým vám vyprosujem  požehnané a milostiplné 
Vianočné sviatky.            Mons. Michal Keblušek, farár
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Na snímke: 
Podoba s praded-

kom sa nezaprie:
Pravnuk Mateja 

Salátha 
Dušan Sopúšek 

družstva, ktoré v Strečne vzniklo aj 
jeho zásluhou v roku 1903 a svojou 
dobrou a praktickou ponukou tovaru, 
jeho nízkymi cenami, ale aj možnos-
ťou výhodne, bez úžery, si požičať pe-
niaze,  bolo veľkou konkurenciou pre 
vtedajších podnikateľov v oblasti ob-
chodu a bankovníctva. Neskôr sa tejto 
funkcie ujal strečniansky farár Pavol 
Chilko, ktorý prišiel do Strečna v roku 
1911. 1.mája 1885 v Strečne otvorili 
nový poštový úrad (pobočku Uhorskej 
kráľovskej pošty), ktorý poskytoval 
služby obciam Strečno, Nezbudská 
Lúčka, Stráňavy a Mojšova Lúčka. Za-
oberal sa prepravou listov a listových 
zásielok menších rozmerov. Správcom 
pošty bol učiteľ Matej Saláth a zásiel-
ky preberal v učiteľskom byte. Matej 
Saláth po roku 1918, v novej Česko-
slovenskej republike, zastával aj funk-
ciu správcu Rímskokatolíckej ľudovej 
školy v Strečne.

  Prvou manželkou Mateja Salátha 
bola Anna, rodená Stráňavská, kto-
rá však 16. apríla 1881 umrela ako 
24 ročná na tuberkulózu. 18. apríla 
1881 ju pochovali vo Varíne. Druhý-
krát sa oženil s Máriou Teréziou, 
rod. Matuščíkovou, dcérou Františ-
ka Matuščíka (1834 - 1915), učite-
ľa z Nesluše. Matej a Mária Terézia 
Saláthovci boli rodičmi desiatich 
detí: Margita Anna (*11.3.1883), 
Anna Amália (*16.3.1885), Má-
ria Vilhelmína (*2.1.1887), Mar-
garéta Antónia (*20.9.1888), 
Július Štefan (*13.1.1891), Vil-
ma Mária (*7.5.1893), Štefan Au-
gustín (*29.8.1895), Amália Anna 
(*16.8.1898), František Michal 
(*1.10.1900) a Štefánia Elizabet 
(*22.11.1908). Prvé dieťa, Margita 
Anna, umrelo ročné 3.apríla 1884. 
Syn Július Štefan umrel ako 4 ročný 
22.novembra 1894 a dcéra Vilma 
Mária 9.decembra 1884 ako 1 a pol 
ročná. Obaja umreli na záškrt. Man-
želia Saláthovci prišli v priebehu ani 
nie troch týždňov o dve deti. Deti po-
choval farár Vincent Baroš na starom 
cintoríne pod Zvonicou v Strečne. 
19. februára 1906 vo veku 21 rokov 
zomrela aj ich druhorodená dcéra 
Anna Amália, ktorú volali Anička. 
Po zriadení nového cintorína v roku 
1908 dali manželia Saláthovci posta-
viť na tomto cintoríne pomník na pa-
miatku svojich štyroch nebohých detí. 
Pomník venovaný Margite, Julkovi, 
Vilme a Anne tam stojí dodnes. Deti 
manželov Saláthovcov boli nadané 
a vzorne študovali. Dievčatá kráčali 
v otcových šľapajach a stali sa z nich 
učiteľky. Chlapci, Štefan Augustín a 
František Michal, sa stali notármi. Po-

tomkovia manželov Saláthovcov dnes 
tvoria rozvetvený, košatý rodostrom.   

  Matej Saláth zomrel 24. decembra 
1923. Bol najdlhšie pôsobiacim učite-
ľom v strečnianskej rímskokatolíckej 
škole a organistom v kostole v Strečne. 
Pochovaný je na cintoríne v Strečne pri 
pomníku svojich detí a hrobe vnučky 
Margitky Rennerovej (1911 - 1912). 
Pochoval ho farár Pavol Chilko a obra-
dy sprevádzal hrou na organ varínsky 
organista Ján Ballay s varínskym spe-
vokolom. Rozlúčkový prejav v mene 
učiteľov, kolegov, mal učiteľ Jozef Vr-
koč z Mojšovej Lúčky. V slovenskej po-
spolitosti Matej Saláth požíval veľkú 
vážnosť a úctu. Denník Slovák, ročník 
VI, číslo 3 uverejnil v piatok 4. januára 
1924 správu o jeho smrti: „V Strečne 
pri Žiline zomrel dňa 24. decembra na 
Štedrý večer Matej Saláth, rím. kat. uči-
teľ a organista v 66. roku svojho veku, 
v trenčianskej župe všeobecne známy a 
obľúbený. Bol povedomým Slovákom, 
ktorý už počas maďarskej éry vyučoval 
jemu zverené dietky v kresťanskom slo-
venskom duchu. V zosnulom oplakáva 
obec Strečno, kde účinkoval celých 45 
rokov, a okolité obce svojho príkladné-
ho spoluobčana svojho vychovávateľa 
a bezzištného poradcu. Pochovaný bol 
za veľkej účasti ľudu dňa 27. decem-
bra. Nech mu je zem ľahká a večný 
odpočinok sladký!“ Po smrti pána Sa-
látha sa jeho manželka Mária Terézia 
s najmladšími deťmi presťahovala do 
Varína. Zomrela 24. februára 1946 vo 
veku 83 rokov. Pohreb mala 26. feb-
ruára 1946 vo Varíne.

    Dcéra manželov Saláthovcov Má-
ria Vilhelmína (*1887), ktorú vola-
li Irma, sa 24. októbra 1908 vydala 
za Štefana Ľudovíta Rennera. Sobáš 
mali v kostole v Strečne a sobášil ich 
strečniansky farár Vincent Baroš. 
Štefan Ľudovít Renner sa narodil 20. 
augusta 1875 v Martine. Jeho otec bol 
Jozef Koloman Renner, (* 04.09.1822 
Zlaté Moravce,  + 03.01.1901 Martin), 
známy knihár a slovenský národo-
vec. Prvú knihársku dielňu si založil v 
Prievidzi v roku 1845. V roku 1864 ju 
presťahoval do Martina, zakrátko do 
Banskej Bystrice a okolo roku 1869 
opäť do Martina. V Martine ju viedol 
so synom Teodorom, no po jeho smrti 
v roku 1869 znova sám. Do Martina ho 
pritiahlo kultúrne prostredie a rozvoj 
vydavateľského ruchu po založení 
Matice slovenskej. Vykonával pre ňu 
knihárske práce aj počas pôsobenia 
v Banskej Bystrici a tak sa podieľal 
na jej edičnej činnosti. Po návrate do 
Martina spolupracoval s Krajinským 
ústredím pre Slovensko, no pokračo-
val najmä v spolupráci s Maticou slo-

venskou. Zabezpečoval pre ňu väzby 
niektorých kníh a časopisov, opravy 
starých väzieb a nové väzby pre Ma-
tičné múzeum. Špecializoval sa na 
umeleckú knižnú väzbu. Vyhotovoval 
väzby a obaly na rôzne pamätné doku-
menty a pre Maticu slovenskú zadar-
mo vyhotovil väzbu publikácie Album 
skutočných členov. Bol tvorcom Zlatej 
knihy Matice slovenskej. Bol účastiná-
rom Krajinského ústredia pre Sloven-
sko, členom Priemyselného spolku a 
podporovateľom slovenských vzdelá-
vacích inštitúcií akou bolo Prvé pat-
ronátne gymnázium v Kláštore pod 
Znievom. Pomáhal pri distribúcii ma-
tičných kníh a predával knihy vydá-
vané Spolkom svätého Vojtecha. Jeho 
syn, zať Mateja Salátha, Štefan Ľudo-
vít Renner bol známy poštový odbor-
ník. V období Rakúsko - Uhorska, až 
do vzniku Československej republiky 
v roku 1918 pôsobil ako vedúci poš-
tový úradník Uhorskej kráľovskej po-
šty, vlakovej pošty v Budapešti, kde 
s rodinou žil. Svojimi službami a po-
mocou sa významne zaslúžil o vznik 
Československa. Viackrát šikovne 
a odvážne doručil dôležité zásielky 
Národnej rady, ktorá bola sloven-
ským reprezentatívnym politickým 
orgánom stojacim na čele odporu 
proti maďarskej nadvláde. Na čiare 
Budapešť - Bohumín  doručoval lis-
ty z Budapešti na adresu Národnej 
rady do Martina. Pri návrate do Bu-
dapešti odovzdal listy od Národnej 
rady v Martine dr. Milanovi Hodžovi. 
Po vzniku Československej republi-
ky pôsobil okrem riadiacich funkcií 
(prednosta pošty v Ružomberku, vo 
Zvolene) aj ako prvý predseda Spolku 
slovenských poštárov. Zomrel 29. ja-
nuára 1961 v Martine. Štefan Ľudovít 
Renner a jeho manželka Mária Vilhel-
mína, rodená Saláthová, sú pochova-
ní na Národnom cintoríne v Martine 
(hroby číslo 254 a 255). 

   Vnukovi manželov Rennerovcov a 
pravnukovi učiteľa Mateja Salátha a 
jeho manželky Márie Terézie, páno-
vi Dušanovi Sopúškovi zo Žiliny, sa 
chcem úprimne poďakovať za ochotu 
a srdečnosť, s ktorou sa so mnou po-
delil o svoje spomienky, dôležité úda-
je  a fotografie z rodinného archívu.   
                  AM-  

O niekoľko dní končí rok 2023 a pre náš Dobrovoľný ha-
sičský zbor v Strečne priniesol mnoho zaujímavých akti-
vít.

Február sa pre nás niesol tradične, a to fašiangovým 
sprievodom po našej obci, ktorý bol spestrený konským 
povozom. Svoje kilometre si v nohách odchodilo okrem 
nás i naše známe Krakovské kvarteto, ktoré nám hralo do 
kroku. Pri kultúrnom dome sa ponúkala kapustnica a za-
bíjačkové výrobky, ktoré ste mohli ochutnať na večernej 
zábave, na ktorej nám hral DJ R. Bukovinský.

Vo februári sme boli nápomocní pri organizovaní det-
skej súťaže Plameň, ktorej sa zúčastnili nádejní malí hasi-
či z okolitých obcí. 

Veľká noc sa tento rok slávila v apríli a my sme s poko-
rou stáli pri Božom hrobe. Apríl sme ukončili pomocou 
obci pri zabezpečovaní bezpečnosti dopravy pri Behu 
oslobodenia Strečna.

A hneď na to sme opäť tento rok v doprovode ĽH Par-
ta postavili v našej obci máj a večer sme pripravili pre 
všetkých ľudovú veselicu pod názvom Majáles, na ktorej 
nám hrala známa kapela Roknes. 4. mája sme sa zúčast-
nili na svätej omši nášho patróna sv. Floriána.

Koncom júna sme rozžiarili strečniansky kopec Chl-
mec, kde sme pálili jánsku vatru, príjemnú letnú atmo-
sféru nám spríjemňovala miestna kapela Trio zo Strečna.

Tento rok sme sa zúčastnili na taktickom cvičení v obci 
Višňové a tiež školenia odznaku odbornosti, ktoré sa ko-
nalo u nás v obci.

Medzinárodný deň detí sme spestrili spolu s profesio-
nálnymi hasičmi zo Žiliny a predviedli sme simulovaný 
požiar a jeho hasenie v základnej škole. Pri reálnom po-
žiari sme zasahovali v obci Nezbudská Lúčka i v Strečne.

Našu históriu i prácu priebežne dokumentujeme a tiež 
sme ňou prispeli aj do týždenníka MY Žilinské noviny. 

Pri príležitostí 79. výročia SNP v našej obci si naši 
hasiči uctili pamiatku padlých vojakov pri Pamätníku 
francúzskych partizánov. V mesiaci november sme vy-
konávali ,,preventívu“ na Ulici Kováčskej, Za záhradami, 
Kamenná, SNP, Lipová.

Každoročne niektorí naši členovia dobrovoľne darujú 
krv.

Koniec mesiaca november sme v rámci DHZ usporiada-
li 1. ročník Katarínskeho  výstupu na rozhľadňu Špicák a 
ukončili sme tento výstup chutným gulášom. 

   Dobrovoľný hasičský zbor

Na záver sa chceme poďakovať obci za
pomoc pri organizovaní akcií, taktiež všetkým 

občanom, ktorí sa s elánom 
zúčastňujú týchto akcií, ale aj všetkým 

členom DHZ Strečno 
za obetavú prácu v organizácii.

            
          Patrícia Trnovcová DHZ Strečno

Z našej knižnice
Opäť tu máme predvianočný čas, čas adventu a príprav 

na najkrajšie sviatky v roku, Vianoce.
     V našej knižnici sme aj tento rok realizovali projekt 

s názvom 
„Doplnenie knižničného fondu v Obecnej knižnici“, na 

ktorý nám boli poskytnuté finančné prostriedky z Fondu 
na podporu umenia vo výške 1500 € a so spoluúčasťou 
obce v sume 250 €. Celkovo bolo nakúpených 131 kusov 
kníh. 

Finančné prostriedky boli použité na nákup beletrie 
(detektívky, historické romány, romány pre ženy, roz-
právky, leporelá pre najmenšie deti) a náučnej literatúry 
pre dospelých aj detských čitateľov. 

Každá zakúpená kniha je označená logom FPU a vetou 
„Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia“.

   Dňa 15.12.2023 prijala pozvanie do našej knižnice etno-
logička Júlia Marcinová, autorka knihy „Kde si sa vydala, 
tam si mlieko pýtaj“, ktorá získala v súťaži Kniha Horného 
Považia, v kategórii beletria krásne 2. miesto. Autorka písa-
la román na základe skutočných udalostí, ktoré sa odohrá-
vajú v rokoch 1860 – 1944 v Poluvsí.

     Koniec roka sa pomaly chýli ku koncu a tak prajem 
všetkým čitateľom i občanom našej obce príjemné preži-
tie vianočných sviatkov a v novom roku 2024 hlavne pevné 
zdravie, šťastie a rodinnú pohodu..

                    Vaša knihovníčka



12. strana 6/2023 13. strana6/2023

   Z našej základnej školy

Šarkaniáda

Aktivity na rozvoj čitateľskej 
gramotnosti

V piatok, 10. novembra, pracovali 
naši štvrtáci počas dvoch vyučujú-
cich hodín s detskými časopismi. Je to 
každoročná aktivita na podporu čita-
teľskej gramotnosti. Žiaci si priniesli 
súčasné, ale i staršie detské časopisy, 
ktoré sa vydávajú dodnes. Čítali z nich, 
rozprávali sa o tom, čo by nemalo chý-
bať v každom správnom detskom ča-
sopise a robili rôzne aktivity. Jedna 
aktivita bola zameraná na tvorbu prí-
behu v podobe tzv. maľovaného číta-
nia. Tri najlepšie práce budú zverejne-
né v školskom časopise Hugo. Žiakom 
nechýbala kreativita, vytvorili pekné 
príbehy. A čo nás teší, že žiaci v rámci 
mimočítankovej literatúry siahajú po 
knihách a sú pravidelní odberatelia 
najrôznejších detských časopisov.
„Básnický dom“
Naši piataci z 5.B si vyskúšali tvoriť 

báseň podľa určenej schémy rýmov, 
svoju báseň na tému dom si prilepili 
na pripravený domček. Aktivita bola 
určená pre jednotlivcov, takže každý 
sám vytvoril originálnu báseň.
„Čo nám zanechali naši 

predkovia“
V siedmom ročníku sme si zaspo-

mínali na našich predkov. Žiaci mali 
možnosť ukázať svoje rodinné vzác-
nosti svojim spolužiakom. O svo-
jom ,,poklade“ si mali zistiť v rodine 
aj potrebné informácie, ktoré nám 
sprostredkovali. Videli sme vzácnu 
zbierku športových kartičiek, staré 
fotografie, dokonca i ocenenie za prí-
kladnú prácu zamestnanca v podniku. 
Aktivita je stále aktuálna, takže sa te-
šíme na ďalšie vzácnosti.
„Štefánik v 9. triede“
 Čitateľskú gramotnosť sa snažíme 

podporovať aj rôznymi tvorivými ak-
tivitami. V tomto prípade deviataci 
pracovali so zberom informácií o M. 

R. Štefánikovi. Určené skupiny žiakov 
si pripravili aj otázky pre M. R. Štefá-
nika, ktorý nás navštívil. Ten nám po-
rozprával  o svojom súkromnom  živo-
te i pôsobení v Európe.
„Na návšteve u Daniela He-

viera“
Daniel Hevier patrí v súčasnosti k 

najznámejším detským autorom. Pre-
to sme sa rozhodli podporiť čitateľskú 
gramotnosť peknou aktivitou. Čítali 
sme si z jeho knihy a nechali sme sa 
inšpirovať jeho dielom, v ktorom bola 
znázornená ľudská ruka s farebnými 
prstami. Vyskúšali sme si to aj my a 
aby to nebolo len farbenie prstov, kaž-
dý prostredníctvom farby vyjadril aj 
svoje emócie.

Deň pozdravov
21. novembra sme si pripomenuli 

Deň pozdravov. Pozdrav je forma ko-
munikácie a  k zdraveniu sme vedení 
už od útleho veku. Počas tohto dňa 
našu školu zdobili slovenské i cudzo-
jazyčné pozdravy, ktoré pripravovali 
členovia školského parlamentu. Počas 
celého dňa nezostali bez povšimnutia, 
okoloidúce deti si ich čítali a zaujíma-
lo ich, ku ktorej krajine patria.

Čierno-biely deň
V našej základnej škole to naozaj 

žije! Aktívne deti, ktoré tento školský 
rok pracujú v školskom parlamente, 
vytvárajú tematickú výzdobu, tvoria 
rekvizity k vyhláseným aktivitám, na-
vrhujú aktivity, moderujú relácie v 
školskom rozhlase. Tento raz sa ich čin-
nosťou inšpirovali aj naše siedmačky 
a navrhli čierno-biely tematický deň. 
Ten sme vyhlásili na 24.11, na piatok. 
Škola sa zaplnila obrovskou ,,šachovni-
cou“, v každom ročníku si dali záležať, 
aby dodržali tému čierno-bielej. Opäť 
môžeme s istotou tvrdiť, že je za nami 
ďalší zaujímavý farebný deň.

Školské kolo Olympiády v 
anglickom jazyku – 20. a 21.  

novembra 2023
Už druhý rok sa na našej škole stre-

távajú žiaci, pre  ktorých je angličtina 
nielen povinným vyučovacím cudzím 
jazykom, ale majú k nej oveľa bližší 
vzťah a radi si preveria svoje vedo-
mosti súťaživou formou. V pondelok 
20. 11. 2023  a v utorok 21.11. 2023  
na našej škole uskutočnilo školské 
kolo Olympiády v anglickom jazyku. 
Potešilo nás, že o túto súťaž je medzi 
žiakmi veľký záujem a keďže sa ne-
mohli zúčastniť všetci, vybratých 28 
našich študentov súťažilo v dvoch  ka-
tegóriách – 1A súťažili 5., 6. a 7. roční-
ka (18 žiakov), v kategórii 1B súťažili 
žiaci 8. a 9. ročníka (10 žiakov). 

Po napísaní testu všetci súťažiaci 
absolvovali ešte posluchovú časť. Pí-
somná časť pozostávala  z testov zo 
slovnej zásoby, gramatiky, čítania s 
porozumením a nasledoval posluch s 
porozumením. Umiestnenie žiakov v 
jednotlivých kategóriách bolo nasle-
dovné:

Umiestnenie v jednotlivých kategó-
riách:     1A : 

1. miesto  – Emma Tarabová (7.) 
2. miesto – Matej Oberta (6.)   
3. miesto – Tamara Vojvodová (7.)

1 B : 
1. miesto  –Sofia Beháňová (8.)
2. miesto – Ema Obertová (9.)  
3. miesto – Aneta Husáriková (8.)

Výkony mnohých študentov boli 
vynikajúce. Keďže ide o postupovú 
súťaž, tí študenti, ktorí obsadili 1. 
miesto v každej kategórii, Emmka a 
Sofia, postupujú do okresného kola.

Všetkým zúčastneným žiakom ďa-
kujeme za účasť, víťazom gratulujeme 
a prajeme veľa ďalších úspechov. Vý-
hercom v oboch kategóriách srdečne 
blahoželáme!  

   Z našej základnej školy
Detský čin roka

V mesiaci november sa opäť naši 
žiaci v rámci hodiny náboženskej vý-
chovy zapojili do projektu s názvom 
Detský čin roka 2023. Žiaci hlasovali 
za skutky, ktoré považovali za naj-
cennejšie a rozhodovali o tom, ktoré 
skutky budú vyhlásené za „Detské činy 
roka 2023“. Tento originálny projekt 
motivuje ku konaniu dobrých skut-
kov a pomáha žiakom zorientovať sa 
v hodnotách, dáva im šancu pochopiť 
cez príbehy, čo je dobré a čo zlé. 

Beseda o ochrane prírody
Dňa 21.11.2023 sa naši ôsmaci a 

deviataci zúčastnili besedy s pánom 
Martinom Melom. Ten veľmi púta-
vým spôsobom žiakom priblížil témy, 
ktoré sa zaoberajú životným prostre-
dím. Pre našich žiakov mal priprave-
nú zaujímavú prezentáciu, v ktorej sa 
žiaci dozvedel okrem iného aj to, aké 
druhy zvierat  a stromov sa v našich le-
soch vyskytujú. Pán Melo nám ukázal, 
že starostlivosť o prírodu zahŕňa celú 
radu komplexnej starostlivosti, ako aj 
výchovu mladých ľudí, ktorí v budúc-
nosti môžu využiť svoje schopnosti  pri 
pomoci nášmu životnému prostrediu. 
Beseda nás všetkých zaujala a už teraz 
sa tešíme na ďalšiu spoluprácu. Ďaku-
jeme!

Európsky týždeň boja proti 
drogám

Tretí novembrový týždeň je Európ-
skym týždňom boja proti drogám, vy-
hláseným z iniciatívy Európskej únie. 
Prvýkrát bol tento týždeň vyhlásený v 
roku 1998. A tak sa stalo nepísanou tra-
díciou, že v jesenných mesiacoch – oso-
bitne v novembri sa viac ako inokedy 
organizujú aktivity, ktoré v konečnom 
dôsledku napomáhajú k znižovaniu 
dopytu po drogách. Aj naša škola sa za-
pojila do tejto preventívnej aktivity. Celý 

týždeň sa niesol v znamení tvorby ná-
steniek, plagátov s protidrogovou tema-
tikou, riadených rozhovorov, reláciou v 
školskom rozhlase a iných zaujímavých 
aktivít.

Našim žiakom sme sa snažili priblížiť 
zdravý životný štýl a viedli sme ich k 
správnemu rozhodnutiu, aby v živote 
neprepadli závislostiam a dokázali v 
správnej chvíli použiť slovo NIE!

Olympiáda zo slovenského ja-
zyka – okresné kolo

15.11. sa konalo Okresné kolo olympi-
ády zo slovenského jazyka a literatúry v 
kategórii C, z našej základnej školy doň 
postúpila žiačka 8. ročníka Sofia Behá-
ňová a v konkurencii prevažne žiakov 
9. ročníka z celkového počtu 36 účast-
níkov sa umiestnila na 16. mieste a stala 
sa úspešnou riešiteľkou. 

Koľko lásky sa zmestí do 
krabičky od topánok 

Naša škola sa aj tento rok rozhodla 
podporiť krásny projekt, prispejeme s 
28 krabičkami pre deduškov i babičky. 
Deti si dali veľmi záležať, aby krabič-
ky obsahovali to, čo majú, dokonca 
priložili obrázok, niektoré sa netajili 
tým, že napísali list alebo vianočný 
pozdrav, tiež sa postarali o jej krásne 
zabalenie. Všetkým, ktorí prispeli a 
podporili tento projekt srdečne ďaku-
jeme.

Víťazná kresba Livky 
Sedliačkovej

Druháci zo ZŠ SNP Strečno vlani, 
pred najkrajšími sviatkami roka, na-
písali Ježiškovi a zapojili do celoslo-
venskej súťaže o najkrajšiu poštovú 
známku. Projekt spustila Slovenská 
pošta. Do súťaže sa zapojilo 1200 detí 
zo Slovenska, ale i zo zahraničia. Do 
najužšieho výberu sa dostala práca 
našej žiačky, Livii Sedliačkovej, ktorá 

sa umiestnila na úžasnom 2. mieste. 
Livka bola ocenená dňa 22. 11. 2023 
v budove Hlavnej pošty v Bratislave. 
Odovzdávania cien za zúčastnil ge-
nerálny riaditeľ Slovenskej pošty, zá-
stupca ministerstva dopravy a Union 
poisťovne, ktorá je partnerom projek-
tu. Na akciu boli pozvaní aj novinári a 
záznam odovzdávania cien je možné 
nájsť na stránke školy.

Námetom víťaznej kresby od Livky 
Sedliačkovej  bol Mikuláš, ktorý žiari 
z vianočných obálok na všetkých slo-
venských poštách.

Okresné kolo Technickej 
olympiády

Počas 14. ročníka Technickej olympiá-
dy sa v tomto školskom roku na okres-
nom kole naši žiaci deviateho ročníka 
umiestnili na peknom 7. mieste. Žiaci 
Andrej Kazimír a Matyas Vengloř súťaži-
li v kategórii A, čo je súťaž dvojíc. Súťaž 
pozostávala z dvoch častí, najskôr žiaci 
absolvovali teoretický test a následne v 
druhej časti zhotovovali konkrétny vý-
robok podľa technickej dokumentácie. 
Obe časti súťaže boli veľmi náročné, 
preto našim deviatakom gratulujeme k 
peknému umiestneniu.

Vianočná akadémia
Kalendárny rok sa chýli ku koncu 

a my sme v jeho závere pripravi-
li krásny program. Naša Vianočná 
akadémia bola plná hovoreného 
slova, tanca, spevu, recitácii, vinšov 
a dokonca sme si vypočuli i hru na 
heligónku. Veru, objavili sme mno-
hé talenty! Prišla nám zatancovať 
baletka, a veru nie jedna. Neobišiel 
nás ani Mikuláš, ktorý si pre každého 
pripravil sladké prekvapenie.

Nácvik programu bol náročný na 
čas, ale súdržnosť, ktorá bola kľú-
čová, priniesla svoje ovocie. Podari-
lo sa nám pripraviť program nielen 
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pre žiakov dopoludnia, ale i pre rodičov 
a príbuzných aj popoludní. Ďakujeme 
všetkým, ktorí boli nápomocní pri prí-
prave krásnej akcie, nacvičili s deťmi 
program, postarali sa o výzdobu, na-
piekli a vyzdobili s deťmi perníčky... bez 
nich by sa toto obohacujúce podujatie 
nemohlo uskutočniť.

Ďakujeme pánovi Mariánovi Pratákovi, 
pánovi Ľubomírovi Bukovinskému ml. a 
Miroslavovi Horváthovi za ozvučenie a 
nasvietenie akcie, pani Martine Prista-
chovej za úžasné fotografie, pánovi Sa-
muelovi Beháňovi za videozáznam. V ne-
poslednej rade pri ďakovaní nesmieme 
zabudnúť na úžasných rodičov z Rady 
rodičov, ktorí ochotne v mraze navarili 
výbornú kapustnicu a horúci punč. Pre 
každého účinkujúceho mali pripravený 
aj obľúbený hot dog a zabezpečili sladké 
maškrty pre každého žiaka. 

A samozrejme, ďakujeme aj sv. Mikulá-
šovi, ktorý si v tento hektický večer pre 
nás vyhradil čas, navštívili nás a rozsvietil 
náš obecný stromček. Spolu sme  oficiálne 
privítali predvianočný čas aj v našej obci. 

          /kolektív ZŠ SNP Strečno/

Návšteva Rajeckej Lesnej
Neskutočný zážitok si odniesli deti z 

výletu z Rajeckej Lesnej. 
Celá škôlka sa vybrala v krásny za-

snežený pondelok 11.12 2023 au-
tobusom za anjelom. Každé z detí si 
nakreslilo na vianočný pozdrav zo 
slovenskej pošty svoje prianie, čo by 
chceli od Ježiška, a išlo sa. Pre mnohé 
deti je už len jazda autobusom ob-
rovský zážitok. Cesta ubehla rýchlo, a 
ani sme sa nenazdali a stali sme pred 
svetoznámym betlehemom. Dvere na 
budove už boli pre nás otvorené, a tak 
sme trieda po triede, dieťa za dieťa-
ťom, každý jeden zvlášť odovzdali 
spolu s pohľadnicou aj nádej, že Je-
ziško s darčekmi trafí priamo k nemu 
domov. Deti išli oči nechať na pohybu-
júcich sa figúrkach v Betleheme, a len 
ťažko ich bolo od neho odpútať. Aj pre 

nás dospelých sú pohybujúce sa výja-
vy dychberúce. Ešte spoločná fotka, a 
už pekne hupky cupky do autobusu, 
aby sme stihli výborný obed od našich 
tetušiek kucháriek. Veríme, že si tento 
malý výlet do vianočnej betlehemskej 
atmosféry budeme môcť zopakovať aj 
ďalšie roky.             Ivana Prieložná  

 
Vianočná nádielka...

   Vianoce sú po roku znovu za dvera-
mi a s nimi prichádzajú aj tie najkraj-
šie vianočné básne, piesne, koledy a 
vinše. Bez nich si mnohí toto obdobie 
nevedia ani predstaviť. Čas vianočný 
je vždy plný prekvapení. Je chvíľou, 
keď sa čas akoby na moment zastavil. 
Je časom, kedy viac myslíme na svo-
jich najbližších a je aj časom tajných 
túžob a želaní. 

   Aj tento rok nás v materskej škole 

navštívil Mikuláš so svojimi pomoc-
níkmi, anjelom a čertom. Pre deti je to 
veľká udalosť, ktorú vnútorne veľmi 
silno prežívajú. Na Mikuláša sa všetky 
deti veľmi tešili, naučili sa básničku, 
či pesničku alebo mu nakreslili obrá-
zok, ktorým ho potešili, aby si zaslúži-
li sladký balíček. Niektoré deti sa báli 
čertíka, ale anjel ich ochránil trbliet-
kou na líce. 

   Po tejto vzácnej návšteve nás ča-
kala už len Vianočná akadémia. Opäť 
nastal ten čas, kedy sme usilovne tré-
novali naše programy, vymýšľali kos-
tými a kulisy, aby sme potešili našich 
rodičov, starých rodičov, ale aj zná-
mych. Na chvíľu sme sa stali ozajstný-
mi hercami. Tréma opadla, keď sme sa 
postavili na pódium a diváci sa mohli 
pozerať na naše herecké výkony. Opäť 
sme dokázali rozohriať srdce divákov 

   Z našej materskej školy

   Z našej materskej školy
a pripomenúť, že Vianoce sú o láske, 
pohode a radosti. Všetkým deťom 
patrí veľký obdiv za to, ako dokázali 
vystúpiť pred tak veľké publikum a 
ukázať to, čo sa naučili pod vedením 
pani učiteliek. 

   V prvom rade sa chceme poďakovať 
pani učiteľkám, organizátorom, zvu-
károm, fotografke, ktorá nafotila celú 
vianočnú besiedku a neposlednom 
rade rodičom, ktorí boli pri vianočnej 
burzičke a predaji voňavého punču. 
A samozrejme všetkým ľuďom, ktorí 
podporili našu materskú školu kúpou 
výrobkov, aby sa mohli zakúpiť čistič-
ky vzduchu do jednotlivých tried. Už 
len pár slov na záver: ,,Prajeme Vám 
požehnané Vianoce v kruhu naj-
bližších a tešíme sa na Vás opäť o 
rok.,,          Miroslava Melová 

Vianočné pozdravy naším 
najstarším občanom

Čas Vianoc, krásnych myšlienok 
,dobrých skutkov a dobrosrdečnosti 
je pre mnohých krásny, ale nájdu sa 
aj takí, ktorých nemá kto každý deň 
potešiť pekným slovom a úsmevom 
na tvári. 

A tak sme sa v adventnom čase v na-
šej Materskej škole rozhodli potešiť 
našich najstarších seniorov - nad 80 
r. krásnymi vianočnými pozdravmi 
a vinšom. Deti z MŠ spolu s pani uči-
teľkami s radosťou vyrábali pozdra-
vy, a počas pobytu vonku rozdávali. 
Pri každej bráničke zazvonili, počkali, 
kým deduško, alebo babička buď vy-
šli až k braničke, alebo aspoň z okna 
nazreli, a potom zaspievali, zavinšo-
vali a odovzdali svoj ručne vyrobený 
pozdrav. Bolo krásne v očiach našich 
starkých a prastarkých pozorovať 
najskôr prekvapenie, údiv, potom 
nádherný úsmev na vráskavej tvári, 
mnohokrát aj slzičky šťastia a nako-
niec obrovské ĎAKUJEM od každého 
jedného z nich. 

Veríme, že sa táto krásna akcia sa 
stane tradíciou v našej škôlke. Potešili 
sme nielen naších starších občanov, 
ale zároveň učíme deti  tradícií vinšo-
vania po dedine, ako aj k úcte a láska-
vosti.                                  Ivana Prieložná
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   Úspechy a radosti DFSk Hajovček a FSk Hajov
Kalendárny rok sa chýli ku koncu a 

my sa chceme podeliť o zážitky a no-
vinky, ktoré ho na sklonku sprevádza-
li. 

Krásna jeseň začala výletom, kto-
rý 7.-8.10.2023 poriadalo občianske 
združenie Hajov na krojované Hody s 
právem v Moravském Písku. Zapojili 
sme sa do ich krojovaného sprievo-
du a priamo sme spoznávali hodové 
zvyky, ktoré v mestečku traduje a udr-
žiava Chasa z Moravského Písku. Tan-
cuje sa na ulici, na križovatkách,  pred 
obecným domov a večer na muzike 
v Sokolovni. Na oplátku sme Chasu z 
Moravského Písku pozvali k nám.

 Počas ďalšieho predĺženého ví-
kendu 17.-19.11.2023 nás už čakalo 
Celoštátne kolo postupovej súťaže 
hudobného folklóru Videčanova Ha-
bovka 2023 na Orave. Na jednom 
pódiu sa stretli speváci a inštrumen-
talisti z celého Slovenska, ktorí boli 
zaradení do štyroch kategórií. 

1.  Sólisti speváci a spevácke duá
2.  Sólisti inšrumentalisti
3.  Spevácke skupiny
4.  Ľudové hudby.

My, spevácky duet Malvína a Ľubica 
Kučerové, sme boli zaradené do prvej 
kategórie. V našom podaní odzneli 
piesne zo Strečna, ktoré si ženy spie-
vali na rozchodnú, po práci alebo po 
zábave. Úroveň súťažiacich bola vyso-
ká a ich spevácky aj hudobný prejav 
naozaj odpovedal celoslovenskému 
kolu, o ktorom rozhodovala päťčlen-
ná odborná porota. Tá hodnotila štý-
lovú interpretáciu, výber materiálu a 
výstavbu čísla. Náš duet získal krásne 

ocenenie Strieborné pásmo. Porota 
vysoko hodnotila výber piesňového 
materiálu aj štýlovú interpretáciu. 
Spievali sme za seba, s úctou a s vďa-
kou za žienky, vďaka ktorým sa piesne 
dochovali. 

Na Katarínu bolo v Strečne veselo. 
OZ Hajov poriadal Katarínsku ľudo-
vú tancovačku. Druhý ročník takejto 
zábavy, ktorá v minulosti bývala tá 
posledná pred adventom, dopadol na 
výbornú. Kto bol, ten vie. Sme radi, že 
naše pozvanie prijali kamaráti z Cha-
sy Moravského Písku, ktorí spestrili 
zábavu nie len krojmi, ale aj progra-
mom. Do tanca nám hrali Michal Bit-
to & Band a DJ Tatraboi. Zábava pre-
biehala do skorých ranných hodín a 
naozaj sme sa zabavili. Na parkete, v 
šenku aj pri stole. Tombolové ceny sú 
rozdané, jahňacie stehno aj živý kohút 
našli nových majiteľov. Sme radi, že 
cenami do tomboly prispeli aj miestni 
podnikatelia a podporili túto myšlien-
ku. O rok si to nenechajte ujsť a príďte 
medzi nás!

V Strečne znova voňalo VIANOČNO. 
Druhá adventná nedeľa patrila Stre-
čanským fajnovým vianočným trhom. 
Táto akcia je už naša tradičná, ktorú 
zastrešuje OZ Hajov v spolupráci s OÚ 
Strečno. Vždy sa snažíme zviditeľniť 
a podporiť remeselníkov zo Streč-
na a Jednotu dôchodcov. Znova ste 
mali možnosť kúpiť krásne, voňavé 
aj chutné veci a podporiť tak ľudí zo 
Strečna. V sále KD prebiehal program, 
na ktorom ste mohli vidieť deti z DFSk 
Hajovček, FSk Hajov, SS Jesienka, ŽSSk 
Zvonica, FSk Krasňany, Stráňavcov Ja-
kuba Pelca a jeho starkého a Natálku 
a Juliánu Pirošíkové zo Strečna. Súčas-

ťou podujatia boli aj tvorivé dielne na 
výrobu slamených vianočných ozdôb 
pod vedením lektorky A. Kossarovej. 
Atmosféra na trhoch aj v sále bola 
vrúcna a dúfame, že si každý z vás 
domov odniesol to vianočno, ktoré sa 
nám spoločne podarilo vytvoriť. 

Rok končí, ale my stále pokračujeme 
v našej práci. V januári 2024 chystá-
me veľký program Do tej Ameriki na 
tí podľesníki, o ktorom vás budeme 
ešte informovať. Vysťahovalectvo je 
téma, ktorá sa nás Strečanov bytostne 
dotýka a je pre nás dôležitejšia ako si 
myslíte. Že neviete, čo tým myslíme? 
Príďte na program a dozviete sa viac. 

Touto cestou chceme poďakovať 
hlavne rodičom, ktorí nám pomohli 
zorganizovať dve veľké akcie určené 
širokej verejnosti. Taktiež mládeži z 
FSk Hajov, ktorí už nie len vystupujú, 
ale dokážu sa spojiť a zorganizovať 
prípravu veľkých podujatí. 

Za finančnú podporu ďakujeme OÚ 
Strečno a Vám ostatným, priaznivcom, 
za Vaše milé slová, uznanie, potlesk a 
stretnutia s Vami. Vážime si to. Tešíme 
sa na Vás v novom roku. A teda vám 
vinšujeme:

 „...aby ste boli veselí ako v nebi 
anjeli a spasení ako 

lúka v jeseni.“

              Za OZ Hajov M. Kučerová
                              Foto: M. Sklenka

Zimné prikrmovanie lesnej zveri
Zimné obdobie je pre lesné zvieratá 

obdobím, nedostatku prirodzenej po-
travy. 

Chladné počasie a najmä dlhodo-
bá snehová pokrývka ohrozuje život 
lesnej zveri. Prvoradou povinnosťou 
členov poľovníckeho združenia je po-
môcť lesnej zveri, prekonať v zdraví 
a dobrej kondícií zimné obdobie. Prí-
prava krmiva sa zabezpečuje na pre-
lome jari a leta. Na kosných lúkach za 
Polomom, v Javore a na Domašíne sa 
pripraví dostatok objemového krmi-
va- sena. Do ošetrených a vydezinfi-
kovaných krmelcov a zásobníkov sa 
rozváža seno. Krmelce na objemové 
krmivo, válovce na jadrové krmivo, 
ako aj soľníky sú rozmiestnené po 
celom revíri tak, aby najmä jelenia a 
srnčia zver mala možnosť aj v krajne 
nepriaznivých podmienkach dostať sa 
ku kŕmeniu. 

Pre zimné obdobie vyhlasuje prís-
lušný lesný úrad stav núdze, na zák-
lade sťažených životných podmienok 
zveri. Vyhlásený je od16.12 do 31.03. 
Preto je základnou povinnosťou kaž-
dého člena v tomto čase pravidelne 

kontrolovať kŕmne zariadenia, ktoré 
má zverené. A v prípade potreby ich 
dopĺňať. Zvieratá sa nekŕmia, ale pri-
krmujú tak, aby nehladovali, ale aby 
sa ani neprežierali, najmä jadrovým a 
dužinatým krmivom. 

Pokiaľ je malá, alebo žiadna snehová 
pokrývka, tak majú možnosť sa dostať 
aj k prirodzenej potrave, ako je buk-
vica – plod buka, ale aj v zime zelená 
čierna malina. Vyhľadávajú ju hlavne 
diviačia a jelenia zver. Tohto roku bol 
buk slabo zarodený, ale aj tak potra-
va im chýbať nebude. Starostlivosť v 
zimnom období prebieha aj v poľnej 
časti revíru. Srnčie krmelce, válovce 
na jadrové krmivo a zásypy, najmä pre 
zajace a bažanty , ale tu nájde aj vtáčia 
populácia. 

Poľovné združenie zabezpečilo na 
tohoročné zimné prikrmovanie viac 
ako 200 metrákov objemového kr-
miva, 90 metrákov jadrového krmi-
va a 300 kg kusovej soli. Soľ nesmie 
chýbať v soľníkoch po celom revíri. 
Množstvo krmiva určuje početný stav 
jednotlivých druhov zveri. Polčas zim-
ného obdobia, keď je súvislá snehová 

prikrývka jelenia a srnčia zver sa zdr-
žiava v blízkosti krmelcov. Obmedzuje 
tým pohyb a zároveň tým šetrí svojou 
energiou. Práve pri kŕmení sa dobre 
pozoruje zver, jej počty a zdravotný 
stav. 

V mesiaci január sa vykoná ozdravné 
opatrenie proti podkožným a nosohl-
tanovým strečkom, ktoré parazitujú 
na jelenej a srnčej zveri. Strečkovitosť   
je spôsobená larvami múch. 

Zároveň žiadame tých, ktorí radi 
chodia do lesa aj v zimnom období, 
aby zachovali pokoj a zbytočne ne-
obchádzali krmelce a tým nevyháňali 
zver od potravy. Jelenice sú v tomto 
čase gravidné a preto je potrebný po-
koj. 

Verím, že lesná i poľná zver prežije 
zimné obdobie v dobrom zdravotnom 
stave za účinnej pomoci členov Poľov-
níckeho združenia Ostredok.  

                 Štadáni Pavol

Príjemné, veselé a šťastné, v zdraví pre-
žité vianočné sviatky v kruhu 

svojich najbližších v Novom roku. 
Splnenie novoročných predsavzatí, veľa 
zdravia, šťastia, rodinného pokoja, lásky 

a vzájomného porozumenia 
prajú svojim spoluobčanom 

členovia poľovníckeho združenia 
Ostredok Strečno.
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   Z aktivít našich turistov KST Uhlík 

   Talentovaný hokejista

Dňa 18.11.2023 sa v našej obecnej telocvični konal 
tradičný halloweensky volejbalový turnaj. 

Akcia bola určená výhradne pre strečnianskych vo-
lejbalistov. Celý turnaj konal v príjemnej rodinnej at-
mosfére, ktorá bola počas celého podujatia podpore-
ná peknými, bojovnými a obetavými výkonmi. 

Víťazmi sa napokon po dominantnom 
výkone stali : 

Michaela Zaťurová, Bronislava Tichá,
Dominika Sokolovská, Jakub Žabka, 

Majo Beháň, Marcus Chovanec. 

K tomuto úspechu im srdečne gratulujeme.
      J. Štefko

   Volejbal

Možno len málokto vie, že v obci 
máme ďalší mladý talent, tentoraz v 
hokeji.

Je ním Patrik Košša, syn otca La-
dislava a Marty /rod. Kadášiová/. 
Paťo je ale stále aj naším aktívnym fut-
balistom, v ročníku 2021-22 hrával, či 
chytával za našich žiakov, neskôr po-
máhal i v doraste. Strelil v súťažiach 

4 góly. Lákalo ho to však viac k ho-
keju. Svoju kariéru začal v žiackej ka-
tegórii v Dolnom Kubíne, o rok neskôr 
už bol v klube Vlci Žilina U-16, v kto-
rom v 30 zápasoch strelil 23 gólov a 
mal 20 asistencií, t.j. 43 kanadských 
bodov. Následne na to už začal hrávať 

vo svojich 15 rokoch v doraste . V lete 
tohoto roku bol na letnom drafte ta-
lentov v Nemecku a do svojho klubu 
si ho vybral klub najvyššej hokejovej 
ligy U-17 ETC CRIMMITSCHAU, mesto 
na severovýchode Nemecka. Od sep-
tembra začal študovať a hrávať v aka-
démii tohoto klubu, zatiaľ v 14 zápa-
soch strelil 4 góly a na 7 prihral. 

Pri svojej ideálnej postave /180cm, 
váha 65kg/ má všetky predpoklady 
na svoj ďalší hokejový rast a úspešnú 
kariéru. 

Možno ho raz uvidíme i v reprezen-
tačnom drese...

                   Štefan Tavač

   Futbal- Štatistiky jesennej časti

Halloweensky volejbalový
turnaj

Po skončení jesennej časti VI. ligy sk. A súťažného ročníka 2023-
24 ponúkam na doplnenie sumárne štatistiky nášho mužstva. 

Počas jesene sa vystriedalo v našom tíme 25 hráčov 
v 13. zápasoch. 

V tabuľke sme skončili na 11. mieste s 13. bodmi:
/doma-7, vonku-6/, zo skóre 15:21 /doma- 6:10, vonku-9:11/. 

Útok s 15 gólmi skončil na 13. mieste, obrana s 21 gólmi 
na peknom 5. mieste. 

Víťazstvá- 4 
/doma-2, vonku-2/
Remízy- 1 /doma/

Prehry- 8 /doma- 4, vonku- 4/

Obdržali sme 26 žltých kariet: 
najviac Kopásek-5, Tkáčik-1 červená karta. 

Našimi strelcami gólov boli: Matúš Belko-4, Kopásek a Mikunda po 
3, J. Beháň-2, Tkáčik a Melo po 1 góle, 1 vlastný.

           Štefan Tavač

Uhlík informuje i pozýva
Plán akcií Uhlíka ponúka pravi-

delne - niekedy i dvakrát za mesiac 
- možnosť byť spolu v prírode s ľuď-
mi, ktorých väčšinou poznáme, po-
tešiť sa, zabaviť, ale predovšetkým 
spraviť čosi pre seba.

V tomto roku to bolo až 17 rôznych 
výletov, väčšinou jednodňových, ale 
boli i také, kde sa mohol kolektív 
utužovať i dlhší čas – Paklenica v 
Chorvátsku, pochod do Prčíc spoje-
ný s pobytom v Prahe.

Je to veľmi pestrý výber a skutočne 
sa tam nájde každý.

Za veľmi vhodné možno považovať 
akcie, ktoré predstavujú náš chotár. 
A tam je už pravidelne v pláne zara-
dené až päť akcií – Výstup na Polom,  
Strečnianska mašľa, Pochod náuč-
ným chodníkom, Nočná Javorina a 
Prechod z Vrútok do Strečna.

Práve posledným je venovaný tento 
článok.

Nočná Javorina je dlhoročnou ak-
ciou Uhlíka a v posledných piatich 
rokoch i rozšírená turistika i o beh a 
cyklistiku. Kým turisti v posledných 
dvoch rokoch odchádzajú od Jedno-
ty a cez Špicák ďalej k Javorine (do-
vtedy chodili zo Stráňav), cyklisti a 
bežci štartujú hodinu pred západom 
slnka od bistra Špicák. Tieto tri sku-
piny sú súčasťou akéhosi Mierového 
trojboja (za mierových podmienok 
sa preveria výstupom na miesta naj-
ťažších oslobodzovacích bojov).

Bolo tomu tak i 28. októbra. Tridsať 
turistov s troma psami odchádzalo 
od Jednoty o pol štvrtej a 7 bežcov 
a 5 cyklistov odštartovalo spod hra-
du o hodinu neskôr. Bežecká 5,5 km 
trať je daná červenou značkou a cyk-
listická 7,4 km zvažnicou.

Odchod i štart boli plánované 
vzhľadom na západ slnka na 17,31 
hod.

Stihli to všetci. Stretli sa navzájom, 

a kochali i západom slnka a spoločne 
vzdali hold pamiatke padlým pri pa-
mätníku Československého armád-
neho zboru.

A tiež už spolu, väčšinou spre-
vádzaní svetlom čeloviek, sa pre-
miestňovali na sedlo Rakytie, kde 
bola opekačka a kde ich čakali ďalší 
priatelia či rodinní príslušníci.

Bežci a cyklisti ďakujú tiež pánovi 
Pavlovi Štadánimu za pomoc pri lo-
gistike a vývoze materiálu a obleče-
nia štartujúcich na Javorinu vlast-
ným autom.

Akcia sa vydarila, ako vlastne kaž-
dá uhlíkovská. Je za tým však aj veľa 
práce vedenia klubu a celej členskej 

základne. Snažia sa, aby nám spra-
vili život pestrejším, zdravším a v 
tomto pretechnizovanom čase tiež 
zabezpečovali a rozvíjali priateľ-
stvá a socializáciu.

Toto konštatovanie je i pozván-
kou na poslednú tohtoročnú akciu 
– Prechod z Vrútok do Strečna, 
tentoraz cez Minčol. A tak na druhý 
sviatok vianočný môže každý za-
meniť rodinné či iné stretnutia z 
pasívneho domasedenia za aktív-
ny pohyb a pobyt v krásnej zimnej 
prírode. Pochod končí na Ostred-
ku, kde sa takisto budeme môcť 
stretnúť s tými, ktorí sa na prechod 
neodhodlali.              /pa/
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Noviny Obecného úradu v Strečne. 
Vyšlo dňa 20. decembra  2023 

v náklade 750 kusov. 

Za obsahovú časť materiálov zodpovedá 

redakčná rada v zložení:  

Erika Ďurčová, Beáta Badibangová, 

Anna Melišová. 

Tlač: Coreta Bytča

Reg. číslo: RP388/2008

Noviny neprešli jazykovou korektúrou.

   Futbal

2. ročník mikulášskeho 
turnaja

DONGHEE CUP 2023

Ako sa už stáva tradíciou, mikuláš-
sky víkend sme začali v piatok prícho-
dom Mikuláša a čerta. V sobotu 9.12. 
sme pokračovali futbalovým turnaj-
om Donghee cup kategorie U11 .

Z víťaztva sa tešili naši chlapci.Veľ-
mi nás potešili, nielen víťazstvom, ale 
hlavne predvedenou hrou. Aj keď vý-
sledky vyzerajú presvedčivo, zápasy 
mali dobrú úroveň, zdravú futbalovú 
rivalitu a bolo sa načo pozerať. Hlav-
ne pri krásnych akciách, strelách ale-
bo zákrokoch brankárov zaplesalo od 
radosti nejedno futbalové srdiečko, či 
už od trénerov, alebo fanúšikov.

Výsledky: 
Strečno: L. Lúčka 5:1
Zástranie: Bánová 3:3
L. Lúčka: Bánová 15:1

Strečno: Zástranie 14:0
L. Lúčka: Zástranie 13:2

Strečno: Bánová 11:1

Najlepší strelci: 
Michal Mintál 12g
Lukáš Trnovec 9g

Sebastián Samec 6g
Najlepší :-)

brankár: Maxim Bolibruch, Strečno
 obranca : Adam Bróz , L. Lúčka

    strelec: M. Mintál, L. Lúčka
   útočník: Lukáš Trnovec, Strečno

  hráč  : Tomáš Bukovínsky

Veľké ĎAKUJEM sponzorom: 
Donghee Strečno za krásne dresy, ZŠ 

SNP v Strečno za pekné ceny, Janus ná-
poje, BučkoBus, Bowling Strečno, 

p. Adamamovi Klocáňovi.
Samozrejme, ďakujeme aj rodičom za 

pomoc so zabezpečením a organizáciou 
turnaja. Tak isto ďakujeme pánovi roz-

hodcovi Riškovi Janusovi.

100- ročnica futbalu
Sme na prahu Nového roka 2024, 

ktorý bude významný hlavne pre náš 
futbalový život. 

Partia nadšencov založila v r. 1924 
futbalový klub, ktorý začal svoju čin-
nosť. Doteraz boli vydané 3 bulletiny 
– 55., 80. a 90. výročie založenie klu-
bu. A preto sme sa rozhodli vydať aj 
k 100-ročnici novú knižnú publikáciu. 
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Týmto vás chceme už teraz poprosiť, 
kto má ešte možno doma materiály, 
či fotodokumentáciu zo života nášho 
futbalu, ktoré možno doteraz neboli 
zverejnené, prineste nám tieto do re-
dakcie SH alebo na nasledovné adre-
sy:      Viliam Tavač Kamenná 529

Daniel Taraba Sokolská 264

Privítame i námety a podnety, ktoré 
využijeme pri vydaní publikácie, tak-
tiež hráčov do 11-tky storočnice. 

Vopred ďakujeme a tešíme sa na 
spoluprácu aj v roku 2024.

                                             Štefan Tavač


